



Daily News 03 / 02 / 2022

Brussels, 3 February 2022

Coronavirus: Commission proposes to extend the EU Digital COVID Certificate by one year

Today, the European Commission is proposing to [extend](#) the [EU Digital COVID Certificate](#) by a year, until 30 June 2023. The COVID-19 virus continues to be prevalent in Europe and at this stage it is not possible to determine the impact of a possible increase in infections in the second half of 2022 or of the emergence of new variants. Extending the Regulation will ensure that travellers can continue using their EU Digital COVID certificate when travelling in the EU, where Member States maintain certain public health measures. In addition to the extension of the EU Digital COVID Certificate Regulation until June 2023, the Commission also proposes some limited amendments to it: to include high-quality laboratory-based antigen tests among the types of tests for which a test certificate can be issued; to ensure that vaccination certificates contain the correct overall number of doses administered in any Member States and not just in the Member State issuing the certificate; to provide that certificates may be issued to persons participating in clinical trials for vaccines against COVID-19. The Commission is adopting the proposal today to make sure the European Parliament and the Council can conclude the legislative procedure in time before the current Regulation expires. A press release with more information is available [online](#). (For more information: Johannes Bahrke – Tel.: +32 229 58615; Christian Wigand - Tel.: +32 229 62253; Katarzyna Kolanko - Tel.: +32 229 63444; Charles Manoury – Tel.: +32 229 13391)

Europe créative : la Commission lance les premiers appels à propositions pour soutenir l'industrie audiovisuelle

La Commission a publié les trois premiers appels à propositions ouverts dans le cadre Europe créative – [Volet MEDIA 2022](#), un programme doté d'un financement total de 226 millions d'euros disponible cette année. Il vise à soutenir la relance de l'industrie audiovisuelle et à renforcer sa compétitivité en Europe et dans le monde. D'autres appels seront publiés dans les semaines et les mois à venir. Le commissaire chargé du marché intérieur, Thierry **Breton**, a déclaré : « *En 2022, nous allons intensifier notre soutien aux secteurs culturels et créatifs européens, lourdement touchés par la crise du COVID-19. Aujourd'hui, nous annonçons la première d'une longue série d'opportunités de financement pour soutenir ce secteur crucial pendant et après sa reprise. Le programme Europe créative investira dans l'innovation avec les technologies numériques et dans de nouveaux types de contenus, des séries télévisées haut de gamme à la réalité virtuelle.* » Plusieurs autres appels dans le cadre des trois volets du programme Europe Créative seront publiés sur le [portail des opportunités de financement et d'appel d'offres](#) de la Commission et des [bureaux Europe Créative](#) sont en place dans chaque pays participant pour une assistance liée au programme. Vous trouverez des informations supplémentaires dans ce [communiqué de presse](#). (Pour plus d'informations: Johannes Bahrke – Tél.: +32 229 58615; Charles Manoury – Tél.: +32 229 13391)

Commission presents new study monitoring data flows in Europe

Today, the Commission publishes a study mapping and estimating the volume of data flowing to main cloud infrastructures across the 27 Member States, Iceland, Norway, Switzerland and the UK. The study provides an overview of volume and types of cloud data inflows and outflows per economic sector, location, size of enterprises and type of cloud services. Policy and decision makers as well as business leaders and public administrations can use it as a reference point to support decision making towards future trade agreements, industrial decisions and cloud investments. A new methodology was developed to quantify data flows for the study. Results show that in 2020, the largest data flows came from the health sector, and Germany registered the largest volume of data inflow. The report also estimates that by 2030, the flow of data stemming from European enterprises will be 15 times higher than in 2020. Furthermore, a follow-up study has been started this year to assess the economic values of data inflows and outflows within the EU (on top of their volumes), as well as with third countries such as the US and China. By further investigating trends in data flows

as one key dimension of the data market, this will work in synergy with the upcoming Data Act in order to foster a more vivid, dynamic and fluid cloud market. Measuring data flows across Europe and beyond is one of the key actions foreseen by the [European Strategy for Data](#). It will also feed into the evaluation of the EU Regulation on the [Free Flow of Non-Personal Data](#), as well as for the cloud uptake target under the [Digital Decade policy programme](#). You can find both the study as well as an online visualisation tool [here](#). (For more information: Johannes Bahrke – Tel.: +32 229 58615; Charles Manoury – Tel.: +32 229 13391)

Agriculture : croissance soutenue du commerce agroalimentaire de l'UE pour janvier-octobre 2021

Les derniers chiffres du commerce agroalimentaire de l'UE [publiés aujourd'hui](#) montrent que la valeur totale du commerce agroalimentaire de l'UE (exportations plus importations) pour janvier-octobre 2021 a atteint une valeur de 268,1 milliards d'euros, soit une augmentation de 6 % par rapport à la même période l'an dernier. Les exportations ont augmenté de 7 % à 162,8 milliards d'euros, tandis que les importations ont augmenté de 4 % à 105,3 milliards d'euros, soit un excédent commercial agroalimentaire total de 57,5 milliards d'euros. Il s'agit d'une augmentation de 14 % par rapport à la période correspondante en 2020. La plus forte croissance des exportations a été vers les États-Unis, qui ont augmenté de 2,4 milliards d'euros, soit 7 %, tirés par les bonnes performances des vins, spiritueux et liqueurs, du chocolat et confiserie. De plus, les exportations vers la Corée du Sud et la Suisse ont augmenté respectivement de 698 millions d'euros et 588 millions d'euros. En revanche, les exportations vers l'Arabie saoudite ont diminué de 548 millions d'euros, soit 15 %, principalement en raison d'une baisse des exportations de blé, d'orge et de préparations céréalières. D'autres baisses notables ont été signalées dans les exportations vers Hong Kong et le Koweït. Malgré la reprise continue de la valeur des exportations vers le Royaume-Uni, les importations en provenance de ce pays ont chuté plus que celles de tout autre pays, en baisse de 3,3 milliards d'euros, soit 26 %. Une baisse significative a également été observée pour les importations en provenance des États-Unis, qui ont diminué de 625 millions d'euros, soit 8 %, ainsi que les importations en provenance du Canada, de la Suisse et de la Tunisie. En ce qui concerne les catégories de produits, les dix premiers mois de 2021 ont vu des augmentations importantes de la valeur des exportations de vins (en hausse de 3 milliards d'euros ou 27 %) et de spiritueux et liqueurs (en hausse de 1,4 milliard d'euros ou 26 %). D'autres augmentations de la valeur des exportations ont été observées dans les huiles de colza et de tournesol, le chocolat et les confiseries et les céréales secondaires. Des baisses importantes ont cependant été signalées pour les exportations d'aliments pour nourrissons (baisse de 763 millions d'euros ou -10 %), de viande porcine (baisse de 348 millions d'euros ou -4 %) et de blé (baisse de 304 millions d'euros ou -5 %). Les augmentations les plus notables de la valeur des importations ont concerné les tourteaux (+1,3 milliard d'euros soit 25 %), les graines de soja (+1,3 milliard d'euros soit 30 %), les acides gras et les cires (+915 millions d'euros soit 36 %), tandis que les plus fortes baisses ont été observées dans les fruits tropicaux, fruits à coques et épices (baisse de 602 millions d'euros ou -5,3 %) et les jus de fruits (baisse de 200 millions d'euros ou -11,9 %). Plus d'informations sur les derniers chiffres du commerce agroalimentaire de l'UE sont disponibles [ici](#) et sur le commerce agroalimentaire de l'UE en général [ici](#). (Pour plus d'informations: Miriam Garcia-Ferrer - Tél.: +32 229 99075; Thérèse Lerebours - Tél.: +32 229 63303)

Agriculture: The Commission approves a new geographical indication from Sri Lanka

The Commission has approved today the addition of '[Ceylon Cinnamon](#)' from Sri Lanka in the register of Protected Geographical Indication (PGI). 'Ceylon Cinnamon' is produced from the *Cinnamomum zeylanicum* Blume tree which is a cultivated species of cinnamon tree indigenous to Sri Lanka. It has a mildly sweet flavour and citrus aroma with a note of honey. Its exceptionally strong aromatic intensity and mildly sweet aroma is linked to the specific climatic conditions of the island of Sri Lanka and the local production methods. The particular organoleptic characteristics of 'Ceylon Cinnamon' are related to the harvesting seasons depending on the southwest monsoon from May to September and the northeast monsoon from December to February as well as to the traditional knowledge of cinnamon harvesting, peeling, drying, and quill making. 'Ceylon Cinnamon' has been cultivated and processed from time immemorial so that the whole cultivation process is based on years of tradition and practice. Skills and techniques are handed down within family members. This new denomination is the first Protected Geographical Indication from Sri Lanka registered. It will be added to the list of 1,576 agricultural products and foodstuffs from the EU and from non-EU countries already protected in the [eAmbrosia](#) database. More information online on [quality schemes](#) and in our [GIView](#) portal. (For more information: Miriam Garcia-Ferrer - Tel.: +32 229 99075; Thérèse Lerebours - Tel.: +32 229 63303)

ANNOUNCEMENTS

La commissaire Vălean à Toulouse pour discuter de la décarbonisation de l'aviation

A l'occasion du Sommet de l'aviation organisé par la présidence française du Conseil, Adina **Vălean**, commissaire chargée des transports, se rendra aujourd'hui et demain à Toulouse. Elle visitera le site d'Airbus et y rencontrera son PDG, Guillaume Faury, ainsi que Sabine Klauke, coprésidente du comité directeur de l'entreprise commune Clean Aviation. Vendredi, elle ouvrira le sommet de l'aviation aux côtés du ministre français chargé des transports, Jean-Baptiste Djebbari, et de Carole Delga, présidente d'Occitanie et de Régions de France. Elle assistera également à l'adoption officielle de la déclaration sur la durabilité future et la décarbonisation de l'aviation - une initiative de la présidence française visant à créer une plateforme commune impliquant les acteurs publics et privés de l'ensemble du secteur aviaire d'Europe et au-delà, sur la décarbonisation de l'aviation. L'adoption de la déclaration sera suivie d'une [conférence de presse](#). Elle rencontrera également Salvatore Sciacchitano, président du Conseil de l'Organisation de l'aviation civile internationale (OACI), pour discuter des questions environnementales en vue de la prochaine assemblée de l'OACI. La commissaire **Vălean** profitera également de l'occasion pour visiter le site du centre mondial de R&D HyperloopTT, situé à l'aéroport Matabiau de Toulouse, afin de discuter des potentielles contributions de cette technologie à la [stratégie de mobilité durable et intelligente](#) de l'UE. Les points forts de la visite seront disponibles [ici](#). (Pour plus d'informations: Adalbert Jahnz – Tél.: +32 229 53156; Anna Wartberger – Tél.: +32 229 82054)

Commissioners Simson and Várhelyi at the 8th Ministerial Meeting of the Southern Gas Corridor Advisory Council in Azerbaijan

Commissioners for Energy, Kadri **Simson**, and Neighbourhood and Enlargement, Olivér **Várhelyi**, will be in Baku, Azerbaijan, to attend the 8th Ministerial Meeting of the Southern Gas Corridor Advisory Council tomorrow. This will be an opportunity to reaffirm the strategic energy partnership between the European Union and Azerbaijan and discuss the prospects of extending the Corridor to new energy markets, including the Western Balkans, and especially those where it could boost the coal phase-out. Commissioner **Simson** co-chairs the Advisory Council meeting with Azeri Minister of Energy, Parviz Shahbazov – they will meet also bilaterally and hold a press conference at the end. She will likewise meet Azeri Minister of Ecology and Natural Resources, Mukhtar Babayev, and Turkish Minister of Energy and Natural Resources, Fatih Dönmez. While in Baku, Commissioner **Várhelyi** will hold a number of bilateral meetings, including to follow up on the implementation of the Economic and Investment Plan for the Eastern Partnership and its flagship initiatives for Azerbaijan presented during his [last visit in July](#), as well as key issues of bilateral relations. Today, Commissioner **Várhelyi** will meet the President's diplomatic advisor Hikmet Hajiyevev, and tomorrow with Minister of Economy, Mikayil Jabbarov, as well as with Minister of Foreign Affairs, Jeyhun Bayramov (followed by a joint press conference). In the margins of the Southern Gas Corridor Advisory Council, the Commissioner will also meet the Trans Adriatic Pipeline Managing Director, Luca Schieppati, and a number of Western Balkans ministers together with Minister of Energy, Shahbazov. Audiovisual coverage of the visit will be available on [EBS](#). More information on EU-Azerbaijan relations can be found [here](#) and [here](#). (For more information: Tim McPhie – Tel.: +32 229 58602; Ana Pisonero - Tel.: +32 229 54320)

[Tentative agendas](#) for forthcoming Commission meetings

Note that these items can be subject to changes.

[Upcoming events](#) of the European Commission

[Eurostat](#) press releases

The Spokesperson's Service has re-opened the Berlaymont press room to a limited number of journalists. For more information, please see [here](#).

MEX/22/761